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Tilstede: 

Mads Bukkvoll, Sverre 

Hovind, Svein Bjørk, 

Mattias Jåma, Inge Even 

Danielsen, Harald Øverby, 

Odd Arild Haugvold, Pål 

Grev 

 

Forfall: 

 

 

Dato: 11.12.2023, kl 12-13 

 

Avdeling: REIN 

 

Referent: Mads og Sverre 

 

   

Referat: kriseberedskapsutvalgene i Nord-Trøndelag, Sør-Trøndelag/H og reinlagene 

 

Dagsorden:  

 

1. Hallo v/ Mads 

2. Gjennomgang av endringer i mandat  

3. Kort orientering fra det årlige kriseberedskapsmøtet i Alta (Sverre) 

4. Beitestatus: info fra Inge Even, Pål og Mattias 

5. Informasjonsbrev utkast (brev til alle distrikt/reinlag og siidaandeler) 

6. Kort om refusjon av utgifter for medlemmer 

7. Evaluering av arbeid i utvalgene – burde vi møtes oftere?  

8. Annet (varamedlemmer reindrift) 

 

Endringer i mandat:  

 

Det er flere endringer i mandatet for kriseberedskapsutvalgene. Det ble tatt en runde i plenum hvor 

endringene nedenfor ble gjennomgått. Oppdatert mandat for kriseberedskapsutvalgene finner du i 

følgende lenke: Mandat for beredskapsutvalget - Landbruksdirektoratet.  

 

Om møter, medlemmer, habilitet og beslutningsdyktighet 

1. Beredskapsutvalgets leder skal kalle inn til møte minst to uker før møtet avholdes. 

2. Faste representanter og vararepresentanter må oppnevnes fra ulike distrikter  

Representantene velges for en periode på fire år, og kan gjenvelges.  

3. Beredskapsutvalgets leder skal årlig gjennomgå rutiner for beredskap i utvalget. 

4. Utvalgsmedlemmer skal ikke være med i vurderinger av beiteforholdene i eget 

reinbeitedistrikt eller sone. (Inhabilitet: Dersom en slik situasjon skulle oppstå vil SF, som leder av 

beredskapsutvalget, kunne be om at en representant fra beredskapsutvalget i et annet område 

stilles til disposisjon i det aktuelle møtet  

5. Utvalgets arbeid skal evalueres på et av de faste møtene i utvalget. 

6. Beredskapsutvalgets erklæring av beitekrise skal være enstemmig. Presisering: utvalget er 

beslutningsdyktig når minst en representant for forvaltningen og minst en repr.fra næringen er 

tilstede 

7. Tillegg: LMD presiserer at eventuelle vedtak vi gjør ikke kan oppfattes som et enkeltvedtak. Dette 

da en erklæring av beitekrise i seg selv ikke utløser noen rettighet eller plikter for bestemte 

personer (forvaltningslova § 2, første ledd, b) 

 

Prosess: varsel om utfordrende beiteforhold og befaring 

8. Når beredskapsutvalget mottar varsel om utfordrende beiteforhold skal utvalget møtes 

senest tre virkedager etter mottatt varsel (teams) 

https://www.landbruksdirektoratet.no/nb/reindrift/beredskap-i-reindriften/mandat-for-beredskapsutvalget
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9. Befaring skal, dersom utvalget kommer til at det er nødvendig med befaring, gjennomføres 

innen en uke etter mottatt varsel 

10. Leder skal oversende befaringsrapport til utvalget senest påfølgende dag 

11. Utvalget skal møtes senest to dager etter befaring for å vurdere befaringsrapporten, drøfte 

saken og eventuelt erklære beitekrise 

12. Beredskapsutvalget skal sørge for at reinbeitedistriktet som har varslet blir underrettet om 

utvalgets beslutning så snart som mulig 

 

Kan man begynne tiltak med en gang? Man kan benytte midler innestående i eget beredskapsfond. 

Det må redegjøres for bruken av disse midlene ved neste søknad om distriktstilskudd. Dersom det 

ikke er erklært krise så kan det midlene kreves tilbakebetalt av SF. Dersom det blir erklært beitekrise 

så er dette ikke tilfelle.  

 

Beredskapsmøte i Alta, oktober 2023:  

 

Sverre Hovind fra SF og Pål Grev, representant fra reindrifta, deltok på det årlige møtet for 

kriseberedskap i Alta den 9-10 oktober. Sverre orienterte om følgende:  

 

• Flytte møtet til juni eller august 

• Viktig med tydelig habilitet ved befaringer/ vurderinger 

• Kan hente folk fra andre områder ved habilitetsproblematikk – habilitet viktig  prioritering 

• Det ble lagt fram tanker om en beredskapspool  

• Reindrifta med ønske om to representanter på befaring (står sterkere i etterkant) 

• Befaringer viktige for å bekrefte/ avkrefte beitekrise 

• Ønskelig at beredskapsutvalget jobber seg fram til enighet 

• CWD-smitte: Hvilke dyr har det aktuelle dyret vært i kontakt med de siste 1,5 år? 

 

Mattilsynet (MT) v/ Harald Øverby. Forslag til beredskapsplan for CWD er overlevert fra 

prosjektgruppa til hovedkontoret i Mattilsynet. Det ventes at rapporten vil offentliggjøres enten før 

jul eller på nyåret alt ettersom når godkjenning fra ledelsen i MT kommer. Dette er ikke en endelig 

plan, men en dynamisk plan som vil måtte revideres når den har kommet ut i live. MT har forsøkt å 

favne bredt i arbeidet med denne planen for å sikre at flest mulig som blir påvirket av et slikt 

utbrudd skal ha vært involvert. Viktig at alle aktører er klar over hva som vil måtte skje ved påvisning.  

 

Beitestatus 

 

Nord-Trøndelag v/ Mattias: Bløt høst, ble tørt midt i oktober. Kom noe snø som frøs i oktober, ikke 

tæle og dermed frøs snøen til sukkersnø når det ble kaldt. Ikke mye snø eller mildvær senere. Har 

gode beiter nå. Har hørt fra de fleste distriktene, ikke noen som har sagt noe spesielt. 

 

Sør-Trøndelag/Hedmark v/ Inge Even Danielsen: Laber vår, men gikk bra. Bra overlevelse av 

kalver. Første del av vårsommer/ sommer bra. Negativ varmeperiode i midten av juni, så bra 

periode, så mye regn i juli til september. Ble dårlig fordøyelighet på beiteplantene på grunn av all 

nedbøren og dermed mindre energiopptak. I sør har det vært for bløtt, i nord for varmt. Nedgang 

slaktevekter hele landet. Høsten etter snøen: mildt med påfølgende skare før kulda kom og preget 

november og starten på desember. Reinen trakk ned til skogen etter første snøfall. Nå er det bra 

beiter over alt, også til fjells. 
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Reinlagene v/ Pål Grev. Filefjell: Skikkelig bra beiter, passe mye snø. Frykter mildperioder til neste 

uke. Snøen kan bli borte og får ikke reinen på vinterbeite tidlig nok, kan gå mot sommerbeite igjen. 1 

kg mindre slaktevekt ift. i fjor. Bløt sommer og høst. God samling, slaktet det dem skulle. 

  

Fram: Fått rein på vinterland, men har ikke fått slaktet. Sliter med en aldeles for stor flokk. Kalven 

ikke helt som ønsket, kaldt og bløtt vær, lave vekter. Venter på mer snø slik at de får samlet. Prøver 

trolig slaktebuss. 

 

Lom: Fantastiske dyr. Bra sommer. Dyra har gått høyt vestover. Sluppet på vinterbeite nå, som er det 

mest kritiske beitet for dem. Litt surr med villreinstammer, marginalt beite, villrein forstyrrer.  

 

Vågå: Problematikk østover, fin rein, samla god flokk, vekter ok, men litt ned, bløt sommer, kom 30-

40 cm snø deretter kaldt og vind, ble bart igjen. Fint for rein, vanskelig for gjeterne. Ikke flyttet til 

vinterbeite. Vågå kan bruke området nord for Sjoavassdraget nå. Hjemover mot bygda på vinterbeite 

først i januar. Ser at ørna har gjort innhogg. Sett 9 forskjellige på en dag, også havørn. Sett havørn 

før også, men ikke så mye som nå. 

 

Utkast til informasjonsbrev til utsending.  

 

Mads: Ønsker lav terskel for å ta kontakt. Vil ha det ut før jul. Vil ha det noe komprimert, ikke mange 

sider. Legger ved skjema for innmelding av vanskelige beiteforhold. 

 

Kommentarer: 

 

IED: innledning – faglig ressurs etc. BU, konstaterer/ avviser beitekrise, ikke håndterer, det gjør 

reindrifta selv. Også den enkelte reineiers plikt å sørge for god dyrevelferd i flokken. Også de som 

vet hvor dyrene kan drives. 

IED: Et BU for Trøndelag og et for sør-Norge? 

MB: Mener det skal være et i hvert område. IED: Undersøker hva vi er pliktig å gjøre ift. antall 

siidaandeler.  

IED: Habilitet – vet at det er stilt spørsmålstegn ved det, men har ikke vært noe problem for reindrifta 

sin side. Mener at det ikke bør være for rigid på det punktet.  

MB: Mener det er mest optimalt med et felles BU, har uansett felles møter. IED ser på muligheter. 

MT: bør ikke sitte i tre utvalg, unødvendig. 

MJ: Tenker litt som IED. Står at vi skal BIDRA til å forebygge og håndtere. Ressurser, kan være 

vanskelig for distrikt å håndtere noe, f.eks. ordne med helikopter. Fint å få hjelp til det. Mente i 

starten at vi var et utvalg med tre områder, ser mer ut til nå at det skal være tre utvalg. Folk bør ikke 

være for langt unna for å få det til praktisk. 

 

Mads: foretar justering i innledninga og sender ut brevet innen kort tid.  

 

Refusjoner.  

 

Beredskapsfondet dekket utgifter til arbeid i utvalget. Med unntak av SF og MT, som ved møter 

dekker dette av egen arbeidstid/ressurs, så gjelder dette utgifter ved befaringer, møter, kurs og 

annet. Det er opprettet et eget prosjekt hos SF regnskap som holder oversikt over utgifter i 

forbindelse med utvalgets arbeid. Eksterne lønnsmottaker registres i DFØ og sender inn egne krav 

for arbeidstid, reiseregninger osv. SF TL forskutterer utgifter løpende før det etter hvert sendes 

samlet regnskap til LDIR v/beredskapsfondet.  
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Evaluering/annet 

 

Hvor ofte skal utvalget møtes?  

MB: Nordland møtes fysisk nå i desember, ser på snø/ føre. Vil medføre mye reising dersom vi skal 

gjøre noe tilsvarende hele utvalget.  

MJ: Greit med Teams, uansett vanskelig å få overblikk over situasjonen. Handler om vinterbeite, greit 

å ha begge møtene i vintersesongen. Et i midten og et på slutten. 

MT v/Harald: Greit å få litt praktisk trening for å kunne vurdere beite og føre. Harald tar kontakt med 

Pål for å avtale egen befaring for å se nærmere på føre.  

MB: har også behov for dette. Følger opp dette selv.  

 

Behov for egen rutine…?  

 

IED: Er inhabil (er med å godkjenne endringer i mandatet), men kan gjerne ha det for ham. 

Ingen andre kommentarer.  

 

Annet/ nytt som berører beredskap? 

 

IED: Frykter det som kommer med villreinmeldinga. Opprør i reindrifta mot de signalene som har 

kommet. For å hindre beitekrise må reinen være i så godt hold som mulig når en går inn mot 

vinteren. Ferdsel og inngrep gjør at reinen er dårligere budd for vinteren enn noensinne. Stans av 

rypejakta medførte at reinen gikk roligere i fjellet i sept/ okt i år. 

 

MB: Innkaller til nytt møte i løpet av vinteren 2024.  

 


